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90 درصد شکایات مردم از قضات 
وجهه قانونی ندارد

تجهیزات صدور کارت هوشمند ملی 
تکمیل شد

گروه اجتماعی : معاون نظارت و ارزشیابی دادسرای انتظامی قضات کشور گفت: حدود 90 درصد شکایات 
مردم از قضات وجهه قانونی نداشته و مختومه اعلام شده است و دلیل آن نداشتن اشراف مردم به امر قضا است.

علی رنجبر در حاشیه نشست قضایی قضات دادگستری و حوزه های قضایی تابعه خراسان جنوبی در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: در بازرسی  انجام شده از دستگاه قضایی خراسان جنوبی در سال 86 مشاهده شد با توجه 
به امکانات محدود و نوپا بودن آن، این استان هم از لحاظ موقعیت مکانی، ساختمانی و هم کار قضایی دارای قضاتی 
مجرب است. وی تصریح کرد: با توجه به این که از تعداد 97 قضات استان باید 9 نفر را انتخاب می کردیم اما تمامی 
همکاران با توجه به فعالیت خطیر و پر مسئولیت خود شایسته تقدیر و تجلیل هستند. معاون نظارت و ارزشیابی 
دادسرای انتظامی قضات کشور اذعان داشت: خراسان جنوبی استانی پویا و توانمند است و در بازرسی هایی که در این استان انجام شد هیچ چیز خارج از عرفی در 
دستگاه قضایی استان مشاهده نشد. رنجبر با بیان این که نمره دستگاه قضایی خراسان جنوبی الف است، گفت: در قانون نظارت بر ارزیابی قضات، نظم و انضباط، 
رعایت حق مردم، رعایت شئونات اسلامی، رعایت نزاکت، اخلاق و آداب، حُسن خلق، رعایت شأن قضایی، قدرت استنباط، دانش و مهارت قضایی، رعایت جهات 
پیشگیرانه و بسیاری موارد دیگر جزء ملاک های نظارت به شمار می روند. وی با اشاره به بررسی های کارشناسی دقیق و ارزیابی میدانی عملکرد قضات سراسر کشور 

در دور نخست، یادآور شد: 500 نفر از قضات کشور دارای عملکرد بی نقصی بوده اند که تشویق آنها را به همراه داشته است.

گروه اجتماعی : معاون اسناد و هویتی سازمان ثبت احوال از تجهیز تمامی استانهای کشور برای صدور کارت 
هوشمند ملی خبر داد و گفت: تا اطلاع ثانوی برای صدور کارت هوشمند فراخوان عمومی صادر نمی شود.

محس��ن کرمی با اشاره به اینکه تا پایان سال گذشته تعدادی از استانها از تجهیزات کافی برای صدرو کارت 
هوشمند ملی برخوردار نبودند، گفت: در سال 93 بر اساس تامین اعتبار صورت گرفته و همچنین مشارکت بخش 
خصوصی توانستیم تمامی دفاتر را برای صدور کارت هوشمند تجهیز کنیم و در این خصوص با مشکل و کمبودی 
مواجه نیستیم. وی تاکید کرد: بر اساس قانون برنامه پنجم توسعه تا پایان سال 94 باید تمامی ایرانیان کارت هوشمند 
ملی داشته باشند و تا آن زمان و فعلا فراخوان عمومی صادر نخواهد شد. معاون اسناد هویتی سازمان ثبت احوال در 
مورد اولویتهای صدور کارت هوشمند ملی نیز گفت: در مرحله اول فقط برای کارت اولی ها ) 15 ساله هایی که برای آنها کارت ملی صادر می شده است( و همچنین 
افرادی که قصد اصلاح اسناد هویتی خود را دارند، کارت هوشمند ملی صادر می شود و به جز این افراد فعلا کسی در اولویت قرار ندارد. وی با اشاره به اینکه کارت های 
ملی فعلی تا سال 94 اعتبار دارند، تصریح کرد: هر فردی که مهلت کارت ملی آن به پایان رسیده نیازی به تمدید مجدد کارت ملی اش نیست و اعتبار آن خود به خود تا 
پایان سال 94 بر اساس مصوبه هیات وزیران تمدید شده است. به گفته کرمی، عملیات صدور کارت هوشمند ملی حدود 15 روز به طول می انجامد که در ابتدا باید از 

طریق سامانه سازمان ثبت احوال نسبت به ثبت نام اولیه آن اقدام کنند و همچنین در دفاتر ثبت احوال و دفاتر خدمات دولت الکترونیک ثبت نام انجام می گیرد.

هشدار وزارت بهداشت 
درباره سم سفید سفره های ایرانی

گروه بهداشت : رییس دفتر بهبود تغذیه 
جامعه وزارت بهداشت، نسبت به مصرف بیش 
از حد »نمک« و »چربی« در خانوارهای ایرانی 

هشدار داد.
دکتر زه��را عبدالله��ی از اقدامات انجام 
ش��ده برای برگزاری دو بسیج آموزشی بزرگ 
جهت کاهش مصرف نمک و روغن از س��وی 
معاونت بهداش��ت وزارت بهداش��ت خبر داد 
و گف��ت: اغلب افراد جامع��ه از لحاظ الگوی 
مص��رف نم��ک و روغن با مش��کلات جدی 
مواج��ه هس��تند. وی ضمن اش��اره به مصرف 
بیش از حد نمک و چربی در کشور، ادامه داد: 
این درحالیست که مصرف بیش از اندازه نمک 
و چربی )روغن( عامل اصلی فش��ار خون بالا 
و بیماری های قلبی - عروقی اس��ت. غذاهای 
چرب وس��رخ ش��ده و اصولا روغن، زیاد در 
رژیم غذایی مردم اس��تفاده می شود و به همین 
علت، اضافه وزن، چاقی و س��ایر بیماری های 

مرتبط با آن را در کشور شاهد هستیم.
عبداللهی به ارتباط بسیاری از بیماری های 
غیرواگیر با تغذیه و همچنین روند رو به رشد 
چاقی در کودکان طی س��ال های گذشته اشاره 
کرد و گفت: بر این اساس است که تنها سیری 
شکمی کافی نیست و سیری سلولی باید تامین 
ش��ود. بنابراین منابع پروتئین حیوانی به عنوان 
مناب��ع ریزمغذی ها و انرژی هم مطابق با میزان 
توصیه ش��ده بای��د تامین ش��ود. وی گفت: بر 
همین اساس بسیج بزرگ اطلاع رسانی درمورد 
»نمک« و »روغن« از س��وی معاونت بهداشت 
وزارت بهداش��ت تدارک دیده ش��ده است که 
مردم و صنایع غذایی گروه هدف آن هس��تند. 
عبداللهی ادام��ه داد: صنایع غذایی باید جهت 
ارایه م��واد غذایی کم نم��ک، کم چرب و کم 
روغن به بازار ترغیب ش��وند. ب��ه این منظور، 
حمای��ت از ای��ن صنایع غذایی لازم اس��ت تا 
بتوانن��د محصولات غذایی س��الم و س��لامت 

بخش به بازار ارایه دهند.

افزایش قربانیان کروناویروس 
در عربستان 

گروه بهداش��ت : با مرگ چهار نفر دیگر 
از مبتلای��ان ب��ه »کروناوی��روس Mers« در 
عربستان، ش��مار تلفات این بیماری مرگبار به 

85 نفر رسید.
وزارت بهداشت عربس��تان سعودی طی 
24 ساعت گذش��ته از مرگ چهار نفر دیگر از 
مبتلای��ان به این ویروس مرگب��ار خبر داد. در 
این گزارش همچنی��ن از ثبت 36 مورد جدید 
ابتلا به این س��ندرم تنفس��ی خاورمیانه ای خبر 
داده شد. به گزارش خبرگزاری آسوشیتدپرس، 
کروناویروس Mers از خانواده ویروس کرونا 
است که شامل بیماری مهلک سارس یا سندرم 
ح��اد تنفس��ی می ش��ود. تاکنون در عربس��تان 
س��عودی 279 مورد از ابتلا به این ویروس به 
ثبت رسیده و هنوز به درستی مشخص نیست 
که این ویروس چگونه منتقل می شود. مقامات 
وزارت بهداشت عربس��تان همچنین از ارتباط 
نزدیک ب��ا کارخانجات داروس��ازی جهان به 

منظور تولید واکسن این بیماری خبر دادند.

تاثیر موادغذایی ضدالتهابی 
بر کاهش خطر سرطان

گروه بهداشت : التهاب مزمن این روزها 
ب��ه موضوع مهم��ی در حوزه س��لامت تبدیل 
ش��ده چراکه بناب��ر نتایج بررس��ی های متعدد 
ای��ن عارض��ه می تواند عامل بروز بس��یاری از 

بیماری ها باشد.
بررس��ی ها نش��ان می دهد الته��اب مزمن 
می توان��د عام��ل ابتلا ب��ه بیماری ه��ای جدی 
از بیماری های قلبی گرفته تا س��رطان باش��د. 
همچنی��ن بین التهاب های طولانی مدت و ابتلا 
به »دیسپلازی« یا رشد غیرمعمول سلول ها که 
منجر به س��رطان می ش��ود ارتباط وجود دارد. 
به گفته پزش��کان، فاکتورهای بسیاری به بروز 
الته��اب مزمن کم��ک می کنند ک��ه این عوامل 
شامل اس��ترس، س��موم، عوامل ژنتیکی،  رژیم 

غذایی نامناسب و ورزش نکردن می شوند.
بسیاری از افراد به منظور کاهش احتمال 
ابتلا ب��ه التهاب های طولانی م��دت و مزمن از 
 )NSAIDS( داروه��ای ضدالته��اب روزان��ه
مصرف می کنند. هرچند نتایج برخی تحقیقات 
نشان می دهد این داروها دارای عوارض جانبی 
جدی و آسیب رس��ان همچون یبوست،  تندی 
ضربان قلب و س��ردرد هس��تند اما پزش��کان 
معتقدن��د ک��ه راه��کار ایمن تر ب��رای کاهش 
التهاب مزمن، خودداری از مصرف موادغذایی 
الته��اب آور و در عوض مص��رف مواد غذایی 

طبیعی و کاهش دهنده التهاب در بدن است.
ب��رای مث��ال یک��ی از ع��وارض التهاب، 
افزایش پروتئین C-reactive در بدن است و 
برخی تحقیقات نشان می دهد مصرف غذاهای 
خاص��ی که ح��اوی منیزی��م هس��تند می تواند 
ب��ا این پدیده مقابل��ه کند. منیزیم بس��یاری از 
عملکرد های مهم بدن را به عهده دارد که کمبود 
آن می تواند با علائمی همچون ضعف، گرفتگی 
ماهیچه ،  حالت تهوع، اضطراب، خستگی همراه 
باشد.اسیدهای چرب امگا 3 نیز یکی دیگر از مواد 
خوراک��ی موثر در کاهش التهاب و کاهش خطر 
ابتلا به بیماری های مزمن از جمله سرطان است. 
به گزارش ش��بکه خبری فاکس نیوز، پزش��کان 
تاکید دارند که افراد باید هرچه بیشتر از مصرف 
موادغذایی التهاب زا، م��واد غذایی حاوی قند و 

ترکیبات مصنوعی خودداری کنند.

گ��روه اجتماعی : وزیر بهداش��ت با اش��اره به 
اقدام��ات انجام ش��ده در جهت کاهش س��هم جیب 
مردم در پرداخت هزینه های س��لامت گفت: این امر 
به راحتی امکان پذیر نیست اما تا چهار ماه آینده به این 

هدف نائل خواهیم شد.
دکتر سیدحس��ن قاضی زاده هاشمی در حاشیه 
»جش��ن بهار سلامت و رس��انه ها« در پاسخ به سوال 
خبرنگاری درباره سهم سلامت از محل درآمد ناشی 
از هدفمندی یارانه ها و همچنین مواردی که از دریافت 
یارانه  نقدی انصراف داده اند گفت: در موضوع یارانه ها، 
هدف دولت اجرای قانون بود. دولت از تمام کس��انی 
که در این زمینه همراهی کردند سپاس��گذار است در 
عین حال در برای کس��انی که می خواهند از دریافت 

یارانه نقدی انصراف دهند، باز است.
هاشمی تاکید کرد: تصمیم دولت در حمایت از 
مردم و اصلاح امور بهداشتی و درمانی پابرجاست. با 
اج��رای فاز دوم هدفمندی، دولت به حوزه س��لامت 

توجه ویژه ای خواهد داشت.
هاش��می به بس��ته های خدمتی تعریف ش��ده 
جه��ت هزینه کرد مناب��ع حاصل از اج��رای فاز دوم 
هدفمندی یارانه ها اش��اره کرد و افزود: به عنوان مثال 
در نقاط محروم با کمبود پزش��ک، پرستار، متخصص 
و ... مواجه ایم. همچنین تجهیزات فرس��وده هستند و 
تخت های بس��تری در شرایط خوبی نیستند. در زمینه 
دارو نیز مش��کلاتی وج��ود دارد که تمام این موارد با 

اجرای فاز دوم هدفمندی کاهش خواهد یافت.
وزیر بهداش��ت در پاسخ به س��وال خبرنگاری 
درب��اره اظه��ارات برخی مس��ئولان و وزرا در دولت 
در زمینه حوزه س��لامت گفت: بهتر است اظهار نظر 
درباره این حوزه به ما واگذار شود چراکه توقعاتی که 
در جامعه ایجاد می شود باید با امکانات ما در تناسب 
باشد، بنابراین اگر قولی در حوزه سلامت به مردم داده 

می شود باید از زبان خود من باشد.
وی درباره تعیی��ن تکلیف تعرفه های درمان 93 
نیز گفت: این موضوع هنوز در هیئت وزیران تصویب 
نشده است اما در مجموع آنچه که اتفاق خواهد افتاد 
حمایت از مردم است که به این منظور پیش بینی های 

لازم در بودجه 93 صورت گرفته است.
وی درباره تعرفه های درمان بخش خصوصی نیز 
گفت: در این زمینه نیز جلس��ه ای در روز چهارش��نبه 
تشکیل شد و قرار است در جلسه هیئت وزیران طرح 
ش��ود. امیدواریم یکش��نبه بتوانیم این موضوع را در 

جلسه هیئت وزیران مطرح کنیم.
وزیر بهداش��ت همچنین در پاس��خ به س��وال 
خبرنگاری درباره برنامه های وزارت بهداش��ت برای 
محدودک��ردن واردات دارو و توجه ب��ه تولید داخل 
گفت: بی تردید باید به سمت توانمندشدن پیش رویم. 
برنامه های متعددی برای حوزه دارو و توجه به تولید 

داخل پیشَ بینی شده است. براین اساس امسال بخشی 
از داروها س��اخته و به بهره برداری می رس��د و به این 
ترتیب در لیست تجویز داروها وارد می شود. زمانی که 
دارویی در کشور ساخته می شود مشابه خارجی آن از 
چرخه ورود به کش��ور حذف خواهد شد. البته جایی 

که ضرورت دارد، باید دارو وارد شود.
وی همچنین در پاسخ به سوال خبرنگاری درباره 
کاهش س��هم مردم در پرداخت هزینه های س��لامت 
گفت: مقرر ش��ده به سمتی پیش رویم که بیماران در 
بخش بستری بیمارس��تان های دولتی تنها 10 درصد 
از هزینه ه��ا را پرداخت کنن��د. البته این کار به راحتی 
امکان پذیر نیست. نهایتا تا س��ه چهارماه آینده به این 
هدف خواهیم رسید. درباره رفتار بخش خصوصی نیز 

باید با تدبیر عمل کرد.
وی درباره برنامه های وزارت بهداشت در زمینه 
برخورد با پدیده زیر میزی و از بین بردن آن نیز گفت: 

در زمین��ه اصلاح تعرفه های بخش خصوصی باید در 
یک دوره سه ساله اقدامات لازم را انجام داد و همچنین 
پیوست نظارتی به این منظور لازم است. این پیوست 
از امس��ال اجرایی خواهد شد. در مجموع برخورد و 
حذف زیرمیزی در شهرس��تان ها و شهرهای کوچک 
زودتر از کلان ش��هرها اتفاق خواه��د افتاد. امیدواریم 
بتوانیم این نقیصه را در کلان شهرها قبل از اتمام دوره 
فعالیتمان برطرف کنیم. هاشمی همچنین در پاسخ به 
سوال خبرنگاری درباره وضعیت چشمان شوخان که 
اخیرا از سوی وزیر بهداشت مورد عمل جراحی قرار 
گرفت��ه گفت: باید وی را معاینه کنم تا ببینم ش��رایط 
چطور اس��ت اما جای نگرانی نیس��ت. وی همچنین 
در پاس��خ به س��والی درباره پرونده خون های آلوده و 
اخذ خس��ارت از کش��ور مربوطه و همچنین برخی 
اظهارنظرهای منتس��ب به انجمن حمایت از بیماران 
هموفیلی گفت: مطمئنم همکارانم در س��ازمان انتقال 
خون پیگیر این پرونده هس��تند. اما اگر انجمنی ادعا 
می کند که می تواند از آن کشور و آن شرکت خسارت 
بگیرد آنها می توانند مراجعه ک��رده و به نمایندگی از 

دولت پیگیر این امر باشند.
وزیر بهداش��ت همچنین در پاس��خ به س��والی 
درباره عدم ارائه رایگان وس��ایل پیشگیری از بارداری 
در مراکز بهداش��تی درمانی گفت: مجموعه ای که در 
مراکز بهداشتی  درمانی کش��ور فعالیت می کنند، طی 
دو دهه گذشته در زمینه پیش��گیری از بارداری فعال 
بوده اند و تصور می کنند که همچنان هنر در آن است 
که مردم کمتر بچه دار شوند اما اکنون این طور نیست و 
سیاست ها تغییر کرده است بنابراین در مرحله نخست 
باید مجموعه ای که در این مراکز فعالند آموزش های 
لازم را دریافت کنند. مجموعه کنونی مقداری متناقض 
عم��ل می کنند ک��ه باید آموزش ه��ای لازم در جهت 

توجیه آنها صورت گیرد.

گروه اجتماعی : رئیس سازمان تامین اجتماعی 
ضمن اعلام اینکه امس��ال 45 ه��زار میلیارد تومان 
اعتبار برای سازمان تامین اجتماعی اختصاص یافته 
اس��ت، گفت: س��رانه درمان تامین اجتماعی تا 44 
درصد افزایش یافته و امیدواریم بتوان توان تعرفه ها 

را افزایش داد تا بخشی از مشکلات رفع شود.
دکتر س��ید تقی نوربخش در نشست مشترک 
س��ازمان تامی��ن اجتماعی و انجمن ه��ای علمی و 
تخصصی پزش��کی کش��ور با بیان اینکه این جلسه 
در راس��تای سیاس��ت های دولت تدبیر و امید برای 
اس��تفاده از جایگاه س��ازمان های مردم نهاد تشکیل 
شده اس��ت، گفت: رئیس جمهور پیش از ورود به 
انتخابات اعلام کرده بود که از ظرفیت س��ازمانهای 

مردم نهاد به ویژه انجمن ها استفاده خواهد کرد.
وی ادام��ه داد: اولویت دادن به نظام س��لامت 
در کنار مباحثی چون امنیت، غذا و بهداش��ت سالها 
بود که به فراموشی سپرده شده بود و به آن توجهی 

نمی ش��د. وی اظهار کرد: موضوع س��لامت بعد از 
انتخابات ریاس��ت جمهوری در اولویت برنامه های 
دول��ت قرار گرف��ت به همین جه��ت حرکت های 
خوبی ب��رای تخصیص منابع در این حوزه صورت 

گرفت.
رئیس سازمان تامین اجتماعی با تاکید بر اینکه 
انجمن ه��ای علمی باید جای��گاه تخصصی خود را 
بیابند عنوان کرد: سازمان تامین اجتماعی 60 درصد 
از بار اقتصادی درمان را تامین می کند و 15 درصد 
تولید درمان در کش��ور را بر عه��ده دارد. همچنین 
ی��ک چه��ارم کل بودجه اجرایی کش��ور در اختیار 

تامین اجتماعی است.
به گفته نوربخش، امسال 45 هزار میلیارد تومان 
بودج��ه برای س��ازمان تامی��ن اجتماعی اختصاص 
یافت که یک س��وم از این میزان که حدود 12 هزار 
میلیارد تومان می شود مربوط به بخش درمان است 

و در تولید و خرید خدمت صرف می شود.
نوربخش با بیان اینکه مش��کلات در گذش��ته 
کم نبود و آنچه در هش��ت س��ال اخیر در س��ازمان 
تامی��ن اجتماعی گذش��ت آث��ار س��وئی را برجای 
گذاش��ته است، گفت: تغییر هش��ت مدیر عامل در 
این مدت و همچنین مس��ائل حاشیه ای که گریبان 
تامین اجتماعی را گرفته بود بر بار مشکلات افزوده 

ب��ود به همین دلیل س��عی کردیم ب��ا رویکردی که 
دولت تدبیرو امید داش��ت در مدت کوتاهی برخی 

مشکلات را حل کنیم.
وی افزود: در همین راستا مطالبات داروخانه ها 
به روز شد. در شهریور ماه سال 92 تامین اجتماعی 
10 م��اه دیرکرد در پرداخت مطالب��ات داروخانه ها 
داش��ت ام��ا ام��روز مطالب��ات جامعه پزش��کی و 
داروخانه ه��ا را تا پایان بهم��ن ماه پردخت کرده ایم 
و با وجود اینکه با وض��ع مطلوب فاصله داریم اما 

اقدامات خوبی در این زمینه انجام داده ایم.
وی با اشاره به رشد 44 درصدی سرانه درمان 
تامین اجتماعی در س��ال جاری گفت: این افزایش 
سرانه در حالی رخ داده است که ما همیشه به علت 
وجود مش��کلات از آن محروم بودی��م و تعرفه بر 

اساس منابع ما تعریف می شد و نه واقعیت ها.
رئی��س س��ازمان تامی��ن اجتماعی ادام��ه داد: 
امیدواریم با رشد 44 درصدی سرانه درمان قدرت 

تعرفه ها افزایش یابد.
وی در ادام��ه با اش��اره به رش��د 49 درصدی 
تعرفه هتلینگ بیمارستانی و تعرفه پزشکی در بخش 
دولتی در س��ال 93، گفت: در بخش خصوصی نیز 
اقدامات خوبی انجام شده است . در واقع در دولت 
تدبیر و امی��د فرصت هایی ایجاد ش��ده که همدلی 

میان وزارت بهداش��ت، سازمان های بیمه گر و نظام 
پزش��کی و همچنین در اولویت ق��رار گرفتن نظام 
سلامت از جمله آنهاس��ت. این نگاه ویژه می تواند 
زمینه س��از ایجاد اعتماد بیشتر مردم به دولت شود. 
البته ش��اید این فرصت ها به علت نوس��اناتی که در 
بخش های اجرایی وجود دارد چندان پایدار نباش��د 
ب��ه همین عل��ت باید با اس��تقرار برنامه ه��ا از این 

فرصت استفاده کنیم.
رئیس س��ازمان تامین اجتماعی به فرصتی که 
برای تشکیل شورای عالی بیمه به وجود آمده است 
نیز اش��اره ک��رد و گفت: حدود یک س��ال بود که 
ش��ورای عالی بیمه هیچ جلسه ای تشکیل نداده بود 
اما در این چند ماه هفت مرتبه تش��کیل جلسه داده 
و اتف��اق نظر جمعی در خص��وص تعرفه ها در این 

جلسات وجود دارد.
وی افزود: ابلاغ سیاس��ت های کلی س��لامت 
از س��وی مقام معظ��م رهبری نیز فرصت مناس��ب 
دیگری اس��ت که باید از آن به نحو احسن استفاده 
کرد چرا که 14 بند سیاست های ابلاغی پاسخگوی 
بسیاری از دغدغه های مردم و جامعه پزشکی است 
و امیدواریم با تبدیل به برنامه های مدون و کاربردی 
به زودی عملیاتی ش��ده و به رفع مشکلات موجود 

بیانجامد.

قول وزیر بهداشت برای کاهش سهم جیب مردم در پرداخت هزینه های درمانی 

مدیرعامل سازمان تأمین اجتماعی خبر داد:

افزایش ۴۴ درصدی سرانه درمان در سال جدید

بهداشت اخبار

گروه اجتماعی : رئیس پلیس جرایم س��ایبر با اعلام فعالیت پلیس 
فتا در 56 ش��هر بالای 200 هزار نفر جمعیت، گفت: 32 اس��تان کشور به 

تجهیزات سایبر فارنزیک مجهز شدند.
س��ردار سیدکمال هادیانفر در حاشیه دیدار با »بون وات« رئیس دفتر 
مقابله با جرم س��ازمان یافته ملل متحد) UNODC(، هدف از این دیدار 
را همکاریهاي موثر بین المللي در پیش��گیري و مقابله با جرایم س��ایبري 
دانس��ت و ضمن تاکید بر اینکه بي توجهي به امنیت فضاي سایبر چالش 
جدي در آینده براي دنیا بوجود می آورد، اظهار داشت: جوامع بین المللي 
با محوریت س��ازمان ملل ) UNODC(باید با نگاه جدید و جدي وارد 
این فضا شوند زیرا فعالیتهاي بین المللي، عنصري مهم و تعیین کننده در 
پیگیري و مقابله با جرائم فضاي مجازي است. امروز ایران در حوزه سایبر، 
آماده کمک به سایر کشورها است و مي تواند تجربیات خود را در اختیار 
آنها قرار دهد. همکاري هاي بین المللي یک عنصر مهم و تعیین کننده در 

امر پیگیري و مقابله با جرایم سایبري است.
هادیانف��ر با ابراز امیدواري از همکاریهاي دو جانبه ایران و س��ازمان 
ملل متحد در حوزه مبارزه با جرایم س��ایبري، افزود: اواخر س��ال 2010 
بطور رسمي مطالعات گس��ترده اي در خصوص ایجاد پلیس سایبري در 
کشورهاي توسعه یافته صورت گرفت، در این راستا پلیس فضاي مجازي 
جایران نیز در س��ال 2011 متناسب با استاندارد هاي جهاني و نیاز کشور 

براي پیشگیري و مبارزه با این نوع از جرایم جدید تشکیل شد.
تجهیز 32 استان به پلیس سایبري

رئیس پلیس فتا با اش��اره به توانمندي هاي فوق العاده این پلیس در 
حوزه کش��ف و شناسایي جرایم فضاي سایبر، گفت: این پلیس هم اکنون 
در 32 استان کشور و 56 شهري که بالاي 200 هزار نفر جمعیت دارد، به 
نحو مطلوب عملیاتي بوده و مجهز به تجهیزات سایبر فارنزیک در استان 

هاي معین کشور است.
کشف 70 درصدي جرائم سایبري کشور

وي، اساس کار پلیس فتا را رعایت قوانین، حفظ حقوق شهروندي و 

پیشگیري از وقوع جرم در فضاي سایبري دانست و تصریح کرد: در سال 
2013، 70 درصد جرایمي که در فضاي مجازي کش��ور اتفاق افتاد توسط 
پلیس فتا کش��ف ش��د؛ این در حالي اس��ت که پلیس سایبري کشورهاي 
پیشرفته در بهترین شرایط تنها قادر به کشف 20 الي 30 درصدي درصدي 
جرائم در فضاي سایبر هستند . رئیس پلیس فضاي تولید و تبادل اطلاعات 
ادام��ه داد: ب��ه منظور مب��ارزه و پیگیري این جرائم به ظرفیت س��ازي در 
س��طح بین الملل نیاز داریم؛ لازم اس��ت سازمان هاي بین المللي همچون 
UNODC و اینترپل، رسالت خود را در این حوزه به انجام رسانده و در 
ایجاد سامانه هاي تبادل اطلاعات فرامرزي و سازمان یافته  و مجهز شدن 

کشورها به دانش و ابزارهاي لازم و کمک کنند.
فیلتر شکن ها چالش امنیت فضای مجازی

هادیانفر با اشاره به اینکه فیلتر شکن ها در فضاي مجازي امروز در 
دنیا یکي از اصلي ترین چالشهاي امنیتي محسوب مي شود ، اظهار داشت: 
امروز دنیا نیازمند قوانین بین المللي است که همه کشورهاي عضو آن را 
بپذیرند ، بنابراین UNODC به عنوان یک نهاد معتبر بین المللي باید نقش 

خود را در این مسئله جدي تر ایفا کند .

وی با بیان اینکه 7 درصد جرایم کشورهاي توسعه یافته در حوزه بین 
الملل و فراملي مربوط به جرایم سایبري است، بیان داشت: در این نوع از 
جرایم جدید، مجرمان از حوزه واسط استفاده کرده و چالش هاي بزرگي 
چون امحاء هویت، استفاده از IP هاي پنهان، vpn و فیلتر شکن مشکلات 
زیادي را براي ردیابي جرم در دنیا به وجود مي آورند. همکاري هاي بین 
المللي و اش��تراک گذاري اطلاعات جرایم و مجرمان در فضای سایبر مي 

تواند گره گشاي این چالش های بین المللی باشد .
نیاز دنیا به قانون بین المللي مبارزه با جرایم سایبري

رئیس پلیس فتا با اش��اره به اینکه نیازمندي دنیا به قانون بین المللي 
مبارزه با جرایم سایبري امري اجتناب ناپذیر است که همه کشورها باید به 
آن احترام گذاش��ته و عمل کنند،پفت: : ماهیت فراملي بودن جرایم کمک 
زیادي به س��یال بودن مجرمان مي کند ؛ بس��یاري از جرایم سایبري که در 
بعضي از کش��ورها جرم محس��وب مي شوند در کش��ور دیگري جرم به 
حساب نمي آیند، در این راستا چالشهاي به وجود آمده وضع قوانین بین 
امللي را بس��یار مهم و ضروري ایجاب مي کن��د . امروزاینترنت علاوه بر 
ایجاد فرصت، تهدیداتي چون س��رقت و  کلاهبرداري رابه همراه دارد. بر 
اساس گزارشات رسمي 4 درصد از جرائم بصورت آشکار است و بیش از 

96 درصد از جرایم در فضاي پنهان رخ می دهد.
نگاه ویژه سازمان ملل به جرائم سایبري تا ۴ سال آینده

در ادامه »بون وات« رئیس دفتر مقابله با جرم سازمان یافته ملل متحد) 
UNODC( در ایران ، نیز از جرایم س��ایبري به عنوان جرایم فرا ملي یاد 
کرد و س��رقت هویت و اطلاعات را در این حوزه مهم دانس��ت و گفت: 
س��ازمان ملل در برنامه ریزي سال هاي 2014 تا 2018 خود نگاه ویژه اي 
به جرایم سایبري دارد و فرصت هاي جدیدي را براي همکاري دو جانبه 

بوجود مي آورد.
وي تاکید کرد: سازمان ملل براي مبارزه با جرایم سایبري برنامه هایي 
را بطور ویژه در دستور کار دارد و آماده همکاري جدي با پلیس سایبري 

ایران است.

گروه اجتماعی : دبیر نهمین جشنواره پروژه های 
دانش آموزی گفت: حدود 3 هزار دانش آموز در این 
جشنواره ش��رکت  کرده اند و در نهایت 70 گروه به 

عنوان برگزیده معرفی می شوند.
الناز فطی��ر، دبیر نهمین جش��نواره پروژه های 
دانش آموزی اظهار داش��ت: این جشنواره با حضور 
دانش آموزان 20 اس��تان کش��ور در حال برگزاری 
اس��ت. وی افزود: در این جشنواره یک هزار گروه 
دانش آموزی در س��ه بخش به رقاب��ت می پردازند؛ 
این سه بخش شامل س��مینارها، مسابقات علمی و 

غرفه های دانش آموزی هستند.
فطیر ب��ا بی��ان اینک��ه 100 غرف��ه در اختیار 
دانش آم��وزان قرار گرفته اس��ت، خاطرنش��ان کرد:  

این دانش آموزان در مرک��ز همایش های بین  المللی 
دانشگاه ش��هید بهشتی به مدت 2روز با یکدیگر به 

رقابت می پردازند.
دبیر نهمین جش��نواره پ��روژه ای دانش آموزی 
ادام��ه داد: در بخش س��مینارهای علمی 468 گروه 
در دانشکده اقتصاد با یکدیگر به رقابت می پردازند 
و ح��دود 14 گرایش رباتیک، س��ازه های ماکارانی، 
هوافضا در ش��اخه های گلایدر، پاورکرافت، راکت 
آبی، ماش��ین های کمی کار و مسابقات دیگری مانند 
پرواز بالن، ابرحباب یا ساخت حباب های غول پیکر 

با یکدیگر به رقابت می پردازند.
وی با اش��اره به نح��وه انتخ��اب برگزیدگان 
این جش��نواره گف��ت: از بین ه��زار گروهی که در 

این جشنواره ش��رکت کرده اند، 70 گروه در مراسم 
اختتامیه توس��ط داوران دانش��گاه ش��هید بهش��تی 
برگزیده می ش��وند و از آنه��ا تقدیر به عمل خواهد 
آمد. وی گف��ت: حدوداً در این جش��نواره 3 هزار 
دانش آموز ش��رکت کردند که امروز جمعه مراس��م 

اختتامیه این جشنواره برگزار خواهد شد.
فطیر اضافه کرد:  مراسم اختتامیه این جشنواره 
در تالار ابوریحان دانش��گاه شهید بهشتی برگزار و 
از دانش آموزان برگزیده تقدیر به عمل خواهد آمد.
دبیر نهمین جش��نواره پ��روژه ای دانش آموزی 
ارزیابی کلی این جشنواره را نسبت به گذشته مثبت 
دانست و تصریح کرد: نسبت به سال گذشته تعداد 
دانش آم��وزان هم از لحاظ کمی و هم کیفی افزایش 

داشته است.
وی ادامه داد: به واسطه کیفیت خوب برگزاری، 
دانش آموزان شهرستانی بیش��تر شرکت داشته اند و 
آن ها در اردوگاه ش��هید باهنر تهران مس��تقر شدند؛ 
در س��ال های گذشته مانند امس��ال داوری ها توسط 
اساتید دانش��گاه شهید بهش��تی انجام می شود و از 

لحاظ کیفی سطح کار بالا است.
فطی��ر در پایان گفت: دانش آم��وزان از طریق 
سایت اینترنتی تبیان از س��یزدهم آبان سال گذشته 
ثبت ن��ام کردن��د و در ای��ن مدت از م��ا هدایت و 
مش��اوره اینترنت��ی گرفتند و کار به نتیجه رس��ید و 
در این جش��نواره کارهای شان به صورت حضوری 

ارائه شد.
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افزایش حقوق مستمری بگیران 
صندوق بیمه روستاییان و عشایر

گروه اجتماع��ی : رییس هی��ات مدیره 
صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان، روستائیان و 
عش��ایر از افزایش حقوق مستمری بگیران این 

صندوق خبر داد.
محسن ایزدخواه در کرمانشاه، رشد امنیت 
اجتماعی را یکی از مهمترین دغدغه های نظام 
دانس��ت و برخ��ورداری از بیم��ه را یک��ی از 

نمودهای این امنیت برشمرد.
وی با اش��اره ب��ه اینکه در ح��ال حاضر 
17 صندوق بیمه ای و بازنشس��تگی در کش��ور 
وجود دارد، این صندوق ها را اطمینان خاطری 
برای دوران س��المندی افراد تلقی کرد و گفت: 
خوشبختانه از سال 83 بیمه روستائیان و عشایر 

به تصویب رسید.
ایزدخواه در ادامه با اشاره به اینکه یکی 
از اصلی ترین ش��رایط اس��تفاده ازاین بیمه، 
س��کونت در روستا و یا مناطق عشایری بود، 
گفت: با توجه به اینکه بیش��ترین آسیب ها در 
زمان وقوع بلای��ای طبیعی به روس��تاییان و 
عش��ایر وارد می ش��ود، به منظور رفاه جامعه 
هدف و در راس��تای گس��ترش این صندوق، 
طرح برخورداری کش��اورزان غیرس��اکن در 

روس��تا از این بیمه به تصویب رس��ید.
بیمه  مدی��ره صن��دوق  رئی��س هیئ��ت 
اجتماعی کش��اورزان، روس��تائیان و عش��ایر 
افزود: تا اس��فند ماه سال گذش��ته فقط افراد 
س��اکن روس��تا تحت پوش��ش این بیمه قرار 
می گرفتند که از اول امس��ال کلیه افرادی که 
کش��اورز بودن آنها از سوی جهاد کشاورزی 
به تایید برس��د، می توانند تحت پوشش این 

بیم��ه ق��رار بگیرن��د.
به گفته ایزدخواه 230 ش��غل در مجموعه 
کش��اورزی تعریف ش��ده و افرادی که در این 
مش��اغل فعالیت می کنند، می توانند از فرصت 

بیمه شدن برخوردار شوند.
وی با بیان اینکه بر اس��اس قانون تمامی 
افراد بالای 18 س��ال بدون رعایت شرط سنی 
می توانند تحت پوش��ش این بیمه قرار گیرند، 
گف��ت: متاس��فانه در س��ال 86 با اب��لاغ یک 
بخش��نامه افراد بالای 55 س��ال از این خدمات 
محروم ش��دند که این بخشنامه در حال حاضر 
لغو ش��ده و تمام افراد بالای 18 سال می توانند 

تحت پوشش این بیمه قرار گیرند.
به گفته رئیس هیئت مدیره صندوق بیمه 
اجتماعی کشاورزان، روستائیان و عشایر ابلاغ 
این بخش��نامه حدود 3.5 تا چه��ار میلیون نفر 
از هموطنانمان را در این چند س��ال از پوشش 

بیمه ای محروم کرد.
وی در ادام��ه با اش��اره به اینکه هش��ت 
س��طح درآمدی برای متقاضیان تعریف ش��ده 
است، این سطوح درآمدی را بین 200 تا 500 
هزار تومان در س��ال دانس��ت و گفت: بر این 
اس��اس هر روس��تایی بنا به تقاضای خود حق 
بیم��ه پرداخت می کند و دولت نیز دو برابر آن 

را می پردازد.

آغاز رایزنی ها برای تشکیل 
»پارلمان جوانان«

گروه اجتماعی : معاون س��اماندهی امور 
جوان��ان وزارت ورزش و جوانان با بیان اینکه 
ش��ورای عالی جوانان پیش از آغاز هفته جوان 
در نیمه اول خرداد ماه تشکیل می شود، گفت: 
تش��کیل مجل��س جوانان، یک��ی از طرح هایی 
است که قرار اس��ت برای تصویب در شورای 

عالی جوانان مطرح شود.
دکت��ر محمود گلزاری اف��زود: مجلس 
مل��ی دانش آم��وزی را در س��ال های پیش 
 10 تشکیل دادیم که در حال حاضر حدود 
نفر از هیأت رییس��ه مجل��س دانش آموزی 
به عنوان دانش��جویان موفق و فعال طرحی 
را ب��رای راه اندازی پارلم��ان جوانان ارایه 

داده ان��د.
وی در ادام��ه گف��ت:  هفت��ه ای ی��ک بار 
جلس��ه ای مطالعات��ی درباره مجل��س جوانان 
برگزار شده اس��ت، البته کارهای مطالعاتی آن 
تمام شده و در حال رایزنی با مجلس و دولت 

برای راه اندازی این مجلس هستیم.
پی��ش از ای��ن دکتر محمود گ��ودرزی – 
وزی��ر ورزش و جوان��ان نیز گفته ب��ود: ایجاد 
یک تش��کیلات خودگردان برای جوانان بسیار 
ضروری اس��ت و قص��د داریم ب��ا راه اندازی 
پارلمان جوانان یا همان مجلس شورای جوانان 
وضعیت این قش��ر از جامعه را سامان ببخشیم؛ 
در ای��ن مجمع نمایندگانی از سراس��ر کش��ور 
در کن��ار هم حضور پیدا خواهن��د و نتیجه آن 
راهبردی اس��ت که وزارتخانه را کمک خواهد 

کرد.

داروهای گیاهی لاغری و ترک 
اعتیاد حاوی شیشه هستند

گ��روه اجتماع��ی : قائ��م مقام س��ازمان 
پزش��کی قانونی از وجود ماده مخدر شیشه در 
داروهای گیاهی لاغری و ترک اعتیاد خبر داد.

عبدال��رزاق برزگر از وج��ود ماده مخدر 
شیشه در برخی داروهای لاغری خبر داد.

وی گف��ت: در گزارش��ات مرک��ز س��م 
شناس��ی پزش��کی قانونی آمده است که برخی 
از داروهای لاغری موجود در بازار حاوی ماده 

مخدر متافتامین هستند.
قائم مقام پزشکی قانونی تصریح کرد: در 
گزارشات مرکز س��م شناسی همچنین به مواد 
گیاهی ترک اعتیاد نیز اشاره شده و آمده است 

که این مواد نیز حاوی شیشه هستند.

تجهیز 32 استان به پلیس سایبری


